
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 

П Р О Т О К О Л 

№ 7 5 

от редовно заседание, състояло се на 13.12.1999 г. 

ПРИСЪСТВАЛИ: Александър Томов, Александър Иванов, доц. Георги 

Лозанов, Димитър Коруджиев, Иван Драганов, Йосиф Сърчаджиев, 

Светлана Божилова, проф. Тончо Жечев. 

ОТСЪСТВАЛИ: - доц. Нели Огнянова 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Разглеждане на доклада на експертната комисия за БНР; 

2. Доклад от научния консултант проф. В. Димитров относно 

легализирания опит на радиооператорите за лицензиране без 

конкурс; 

3. Приемане на правила за взаимодействие между НСРТ и ДКД; 

4. Обсъждане на проект за наредба по чл. 116; 

5. Разглеждане на проекта за сигнализация за адресата на предаванията; 

6. Разглеждане на писмо от Медийната коалиция; 

7. Разни: 



Начало на заседанието 11.05 ч., водено от Александър Томов -

председател на Националния съвет за радио и телевизия. 

ПО ТОЧКА "ПЪРВА": 

Националният съвет за радио и телевизия прие доклада на Експертната 

комисия с председател проф. Емил Владков, относно проекта за 

технологична и строителна реконструкция на БНР и направи следните 

основни изводи: 

1. Технологичната реорганизация в БНР е необходима, за да се 

преодолее натрупаното в годините изоставане в развитието, като се 

приведе технологичната база в съответствие с изискванията на 

съвременните стандарти по отношение на качество на 

радиопрограмите, условия на труд, оптимална численост на 

персонала и експлоатационните разходи. 

2. Избраната система "Далет" удовлетворява изискванията за 

реорганизацията на БНР. 

3. За постигане на оптимизиран краен резултат при реорганизацията е 

необходимо: въз основа на задълбочено проучване на програмно-

технологичните изисквания бъде съставено коректно техническо 

задание; в този смисъл е препоръчително да се преразгледа 

действащия сега договор за изграждане на системата и доставка на 

съоръженията. 

4. Промените в сградата трябва да бъдат съгласувани с Националния 

институт за паметници на културата, а самата сграда на "Радио 

София" е необходимо да бъде изследвана съгласно действащите 

нормативни изисквания. 

Г-н Драганов предложи Съветът да сформира работна група, която да 

изготви проект за секторна политика за развитието на радиото и 

телевизията в България. Г-н Драганов изтъкна, че в случая с БНР, НСРТ 
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върви подир събитията. След като България се е присъединила към 

конвенцията за развитието на информационното общество е 

задължително да се изготви адекватна технологична рамка за 

развитието на електронното медийно пространство в България. Цяла 

Европа се цифровизира. Ако не тръгнем по този път българските 

електронни медии ще произвеждат несъвместим с европейските 

стандарти аудиовизуален продукт и обричат България на 

информационна и културна изолация. Това не трябва да се допуска. Г-н 

Драганов изтъкна, че поради преминаването на дигитален формат, 

цената на аналогова техника, втора ръка в страните от ЕС драстично 

пада. Може би българските РТО ще се съблазнят от цените, за да купят 

евтино аналогов формат техника. И българските медии ще заприличат 

на българския автопарк - с коли втора употреба, годни само за возене в 

България и за вторични суровини само след някоя и друга година 

експлоатация. Г-н Драганов припомни, че тези задължения на НСРТ се 

съдържат в чл. 32, т. 4 и чл. 33, т. 10 и засега НСРТ някак вяло се отнася 

към тях. Затова е необходимо да се положи усилие в тази посока 

незабавно. Препоръки за технологичното обновление и развитие на 

електронните медии в България, съобразени с действащите наредби и 

стандарти не само в страната, но и с европейските изисквания трябва да 

бъдат изготвени от тази работна група.. 

Г-жа Божилова подкрепи предложението и допълни, че всички 

европейски институции препоръчват на регулаторните органи да 

разгърнат дейността за технологичното развитие на електронните 

медии. По нейно мнение, предложената от г-н Драганов работна група в 

това отношение трябва да има и надзорни функции, свързани с 

технологичното обновление. 

(Докладът на експертната комисията е приложен към протокола.) 



ПО ТОЧКА "ВТОРА": 

Националният съвет за радио и телевизия изслуша доклада на научния 

консултант проф. Веселин Димитров по легализирания опит на 

радиооператорите за лицензиране без конкурс. 

По мнение на проф. Димитров всички действащи радиооператори, 

отговарят на критериите на НСРТ и изграденото от години впечатление 

от работата им е положително, като обърна внимание на някои спорни 

казуси, касаещи радио "Седем дни" - което има правоприемник "Хит 

седем", "Радио плюс", гр. Плевен - за което не е ясно кога точно е 

стартирала програмата, радио "Търговище" - което би трябвало да е 

общинско, а по документи е ЕООД и радио "Експрес", което се 

самоопределя като "първо частно национално радио". 

Проф. Димитров ще представи на следващото заседание на НСРТ 

прецизирани оценки по критериите на НСРТ за действащите 

радиооператори. 

ПО ТОЧКА "ТРЕТА": 

Националният съвет за радио и телевизия прие, предложените от г-жа 

Божилова, допълнения към общите правила за работа на НСРТ и ДКД 

при лицензиране на ефирните радиостанции и телевизии, приети на 

заседание, проведено на 29.11.1999 год. 

1. Резултатите от конкурсите се разглеждат на съвместни заседания, на 

които се обсъждат достигнатите показатели от отделните кандидати, 

след което двата органа съгласуват операторите, на които да бъдат 

издадени паралелно далекосъобщителна и програмна лицензия. 

2. Документите на операторите, които са излъчвали програми след 

разрешения от КПД, но без одобрена програма, да бъдат разглеждани 
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с предимство, ако нови кандидати в обявени конкурси заявят сходни 

форматни намерения в съответния регион (§ 16 от ЗД). 

Националният съвет за радио и телевизия реши приетите правила да 

бъдат изпратени в Държавната комисия по далекосъобщения за 

съгласуване. 

ПО ТОЧКА "ЧЕТВЪРТА": 

Обсъждането на проекта за наредба по чл. 116 е отложено поради 

отсъствието на доц. Огнянова. 

ПО ТОЧКА "ПЕТА": 

Националният съвет за радио и телевизия разгледа и прие френския 

модел за сигнализация на адресата на предаванията в телевизията във 

връзка със защитата на малолетните и непълнолетните. (Документът е 

приложен към протокола.) 

ПО ТОЧКА "ШЕСТА": 

Националният съвет за радио и телевизия се запозна с писмо вх. № 10-

00-15 / 09.12.1999 год. от Ясен Бояджиев, председател на Българската 

Медийна коалиция с молба за предоставяне на информация, свързана с 

лицензирането на частен национален ефирен телевизионен оператор. 

Националният съвет за радио и телевизия реши да отложи отговора до 

окончателно приключване на конкурса. 
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ПО ТОЧКА "СЕДМА": 

Националният съвет за радио и телевизия се запозна с докладна записка 

от Борислав Шабански, с която информира Съвета, че до момента 

Държавната комисия по далекосъобщения не е придвижила нито една 

преписка по съставените актове за констатирани административни 

нарушения. 

Националният съвет за радио и телевизия ще направи предложение за 

законодателна промяна и процедурата за административните нарушения 

и издаване на наказателни постановления да бъде в правомощията на 

НСРТ. 

НСРТ прие предложението на г-н Иванов, в дневния ред на следващото 

заседание да бъде включена точка за обсъждането на международната 

дейност на Съвета. 

Край на заседанието 13.35 часа. 

Следващо заседание насрочено за 20.12.1999 год. от 11.00 ч. 

Приложени документи към ПРОТОКОЛ № 75 от 13.12.1999: 

1. Доклад от председателя на Временната експертна комисия за БНР, 

проф. Емил Владков; 

2. Категоризация за адресата на програмите; 
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ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 

Ал. Томов 
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